
P R O T O K Ó Ł  N R X/2011 

z sesji Rady Gminy w Strawczynie 

z dnia 29 września 2011 r. 

 
 
 
 
 
W Sesji udział wzięli: 

1) Radni, 

2) Sołtysi, 

3) zaproszeni goście,  

4) pracownicy Urzędu Gminy w Strawczynie. 

Listy obecności w załączeniu. 

Porządek obrad w załączeniu. 

 

 

Ad. 1. 

Otwarcie i stwierdzenie kworum. 

 

Pan Stanisław Zdyb – Przewodniczący Rady Gminy dokonał otwarcia 

posiedzenia i powitał zebranych. 

Na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad. W sesji udział wzięło 

12 Radnych, nieobecni byli: Pan Stanisław Kozieł – Radny, Pani Monika Kubała – 

Radna i Pani Bożena Szcześniak – Radna. W związku z tym sesja może podejmować 

prawomocne uchwały. 

 

Ad. 2. 

 Powołanie sekretarza i protokolanta obrad. 

  

Na sekretarza obrad został powołany Pan Paweł Wolder - Radny, a na protokolanta 

powołano Małgorzatę Woźniak. 



2 
 

Przewodniczący obrad poinformował, że do porządku obrad zostanie dodany podpunkt 

7. h) projekt uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji zadania pn. „Budowa chodnika 

i remont nawierzchni drogi gminnej Strawczynek - Trupień”. 

 

Porządek obrad z w/w zmianą został przegłosowany: 

- za – 11, 

- głosów „przeciw” i „wstrzymujących się” nie było. 

Głosowało 11 Radnych. Porządek obrad ze zmianami został przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad. 3. 

 Zapytania i interpelacje. 

 

Pani Anna Dziewanowska – Radna – w poniedziałek odbyło się zebranie wiejskie               

w Oblęgorku. Było kilka spraw o których uczestnicy zebrania sygnalizowali – głównie 

dotyczy to mieszkańców tzw. Gór w Oblęgorku, czyli ul. Górskiej od strony Pętaków, 

tam dwie rodziny skarżyły się, że nie mają możliwości podłączenia się do kanalizacji, 

ponieważ są jakieś trudności. Potem podam dokładne nazwiska – są w protokóle                  

z zebrania.  

Było sygnalizowane także, że rowy wokół wymienionych dwóch posesji są niedrożne    

i przy ulewnych deszczach posesje są zalewane. 

Była też sygnalizacja, że na Leśnych Łąkach w Oblęgorku brzegi asfaltu się obrywają, 

to samo jest także na ul. Górskiej – uszczerbek drogowy i brakuje także lamp 

oświetleniowych. Z tym, że lampy oświetleniowe zostały uwzględnione w funduszu 

sołeckim na następny rok, sołectwo samo poradzi sobie z tym.   

 

Pani Małgorzata Rządkowska - Radna – mam zapytanie - Rada Rodziców przy Szkole 

Podstawowej w Korczynie w dniu 15 września br. złożyła wniosek o przyznanie dla 

naszej Pani Dyrektor mgr Ewy Jakubczyk nagrody. Wniosek jest umotywowany        

w związku z czym jest ta nagroda i jak do tej pory nie dostaliśmy żadnej wiadomości, 

czy ta nagroda będzie przyznana, czy nie?     
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Ad. 4. 

Realizacja uchwał z sesji Rady Gminy i informacja z pracy Wójta Gminy 

między sesjami.  

 

Pani Elżbieta Chłodnicka – Sekretarz Gminy przedstawiła realizację uchwał Rady 

Gminy podjętych na sesji Rady Gminy w dniu 12 sierpnia 2011 r. oraz informację               

z pracy Wójta Gminy między sesjami Rady Gminy (informacje w zał.). 

 

Przegłosowano w/w informacje: 

- za – 12, 

- głosów „przeciw” i „wstrzymujących się” nie było. 

Głosowało 12 Radnych. Rada Gminy przyjęła przedłożone informacje jednogłośnie. 

 

Ad. 5. 

 Przyjęcie protokółu Nr IX/2011 z sesji Rady Gminy z dnia 12 sierpnia 2011 r. 

 

Pan Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie treść protokółu Nr IX/2011                    

z sesji Rady Gminy w Strawczynie z dnia 12 sierpnia 2011 r.: 

- za – 12, 

- głosów „przeciw” i „wstrzymujących się” nie było. 

Głosowało 12 Radnych. Protokół został przyjęty jednogłośnie w brzmieniu jak 

sporządzono. 

 

Ad. 6. 

Informacja o przebiegu wykonania budżetu Gminy Strawczyn za I-sze  półrocze 

2011 r. (w zał.) 

 

Przegłosowano informację o przebiegu wykonania budżetu Gminy Strawczyn za I-sze  

półrocze 2011 r.: 

- za – 12, 

- głosów „przeciw” i „wstrzymujących się” nie było. 
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Głosowało 12 Radnych. Rada Gminy przyjęła w/w informację jednogłośnie. 

 

Ad. 7. a) 

 Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Strawczyn na 2011 r. 

 

Pani Justyna Stępień – Skarbnik Gminy poinformowała – projekt uchwały w sprawie 

zmian w budżecie gminy Strawczyn na 2011 r. zakłada zmniejszenie planowanych 

dochodów budżetowych o kwotę 1 526 942 zł i zwiększenie planowanych wydatków 

budżetowych o 18 058 zł. Te kwoty powodują zwiększenie deficytu budżetu gminy 

Strawczyn w 2011 r. o kwotę 1 545 000 zł. Po tych zmianach deficyt budżetu gminy 

będzie wynosił 4 434 047 zł i środki pieniężne na pokrycie deficytu będą pochodziły              

z kredytów, pożyczek i wolnych środków.    

Zmniejszenie dochodów jest związane z brakiem wpływu środków planowanych         

z Ministerstwa Sportu z Urzędu Kultury Fizycznej w wysokości 1 500 000 zł na 

dokończenie budowy Centrum Sportowo – Rekreacyjnego w Strawczynku, dotyczy  

drugiego etapu – pływalni. Na obecną chwilę wiemy, że tego dofinansowania gmina 

Strawczyn w tym roku nie uzyska. W związku z tym jest tak duże zmniejszenie                  

w planowanych dochodach budżetowych.  Część zmniejszenia dochodów wynika                  

z tytułu braku środków planowanych z tytułu sprzedaży gruntów w miejscowości 

Oblęgorek, dochody nie będą zrealizowane i dokonane jest zmniejszenie. 

Natomiast, jeżeli chodzi o wydatki – musi być zwiększona kwota o 61 000 zł na 

obsługę długu na odsetki od kredytu, w związku z tym, że stawka WIBOR, na 

podstawie której liczone jest oprocentowanie kredytu już kilkakrotnie w tym roku 

wzrosła w porównaniu do planowanej w listopadzie poprzedniego roku. Odsetki od 

kredytów niestety rosną. 

Zwiększone są wydatki o 10 000 zł na publiczne drogi gminne na drogę Oblęgorek – 

Kurniki, gdzie należy dokonać odwodnienia, w związku z tym, że posesje są zalewane 

podczas obfitych deszczy. Pozostałe zwiększenia kwot są mniejsze.  

W/w zmiany powodują łącznie zwiększenie deficytu budżetu gminy Strawczyn                   

w 2011 r. o kwotę 1 545 000 zł.  
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Pan Przewodniczący obrad przypomniał, że w/w uchwałę, uchwałę w sprawie zmian 

w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Strawczyn i w sprawie zaciągnięcia 

kredytu Rada Gminy podejmuje bezwzględną większością głosów.  

 

Pani Małgorzata Rządkowska - Przewodnicząca Komisji Budżetu i Inwestycji 

poinformowała – Komisja Budżetu i Inwestycji oraz Komisja Rewizyjna obradowały 

na wspólnym posiedzeniu i projekt uchwały zaopiniowały pozytywnie.  

 

Pani Teresa Raczyńska - Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej 

poinformowała - Komisja Gospodarki Komunalnej i Komisja Samorządowa na 

wspólnym posiedzeniu zaopiniowały pozytywnie projekt uchwały. 

 

Pan Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmian 

w budżecie gminy Strawczyn na 2011 rok: 

- za – 11, 

- przeciw – 0, 

- wstrzymało się – 1. 

Głosowało 12 Radnych. Większością głosów „za”, przy 1 „wstrzymującym się” 

uchwałę Nr X/65/2011 podjęto. 

 

Ad. 7. b) 

 Projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Strawczyn na lata 2011-2021. 

 

Pani Justyna Stępień – Skarbnik Gminy poinformowała – istnieje konieczność zmiany  

uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej, jeżeli deficyt budżetu gminy 

ulega zmianie – zmniejsza się lub zwiększa, wtedy uchwała musi być zaktualizowana.  

W związku z tym, że nasz budżet na 2011 r. uległ zmianie w wyniku zwiększenia 

deficytu o kwotę 1 545 000 zł, również musi być dostosowana niniejsza uchwała. 

W załączniku Nr 1 zostały zaktualizowane planowane dochody i wydatki w 2011 r.,              

a także planowane zadłużenie gminy Strawczyn, które na koniec 2011 r. będzie 
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wynosiło 58,85 %, kwotowo jest to 20 284 801 zł. Tak, jak podkreślałam na 

posiedzeniach Komisji kwota zadłużenia jest liczona w odniesieniu do planowanych 

dochodów. 

Ulegają również zmianie kwoty i współczynniki w latach następnych. Jeżeli 

zwiększony jest deficyt w bieżącym roku, skutkuje to w latach następnych.  

Po dokonanych zamianach planowane zadłużenie gminy Strawczyn na koniec 2012 r. 

będzie wynosiło 59,54 %.  

W załączniku Nr 2 w wykazie przedsięwzięć zostały zmniejszone wydatki na dwa 

zadania: Rewitalizację miejscowości Strawczyn i Zagospodarowanie miejscowości 

Chełmce. W WPF-ie ujęte były wartości kosztorysowe, w przypadku Rewitalizacji 

koszty zostały zmniejszone o 15 %, natomiast w przypadku Zagospodarowania 

miejscowości Chełmce koszty zostały zmniejszone o 20 %,  w związku z tym, że 

zawsze po przetargu zadania inwestycyjne są realizowane za mniejsze kwoty. 

Szacujemy, że jest to bezpieczne obniżenie kosztów i nie powinno być problemów                 

z realizacją tych zadań w roku 2012. 

 

Pani Małgorzata Rządkowska - Przewodnicząca Komisji Budżetu i Inwestycji 

poinformowała – opinia połączonych Komisji Budżetu i Inwestycji oraz Komisji 

Rewizyjnej jest pozytywna.  

 

Pani Teresa Raczyńska - Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej 

poinformowała - Komisja Samorządowa i Komisja Gospodarki Komunalnej 

zaopiniowały pozytywnie projekt uchwały. 

 

Projekt uchwały został przegłosowany: 

- za – 11, 

- przeciw – 0, 

- wstrzymało się  - 1. 

Głosowało 12 Radnych. Uchwałę Nr X/66/2011 podjęto większością głosów „za”, 

przy 1 „wstrzymującym się”. 
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Ad. 7. c) 

 Projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu. 

 

Pan Przewodniczący obrad przypomniał – gdyby wpłynęły środki pieniężne z Urzędu 

Kultury Fizycznej i Sportu pewnie Rada Gminy nie podejmowałaby uchwały                        

w sprawie zaciągnięcia kredytu. Skoro pieniądze nie wpłynęły budżet byłby 

niezrównoważony i Gmina musi zaciągnąć kredyt. W związku z tym zadłużenie na 

koniec bieżącego roku będzie wynosiło 20 284 801 zł. 

 

Pani Małgorzata Rządkowska - Przewodnicząca Komisji Budżetu i Inwestycji 

poinformowała – opinia połączonych Komisji Budżetu i Inwestycji oraz Komisji 

Rewizyjnej jest pozytywna.  

 

Pani Teresa Raczyńska - Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej 

poinformowała – połączone Komisje Samorządowa i Gospodarki Komunalnej 

zaopiniowały pozytywnie projekt uchwały. 

 

Pan Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały: 

- za – 11, 

- przeciw – 0, 

- wstrzymało się – 1. 

Głosowało 12 Radnych. Większością głosów „za”, przy 1 „wstrzymującym się” 

podjęto uchwałę Nr X/67/2011. 

 

Ad. 7. d) 

 Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany Nr 1 zmiany 

w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego sołectwa Promnik na terenie 

gminy Strawczyn. 

 

Pani Ewa Wawrzeńczyk – Kierownik Referatu Rozwoju Lokalnego – ten projekt 

uchwały był przedstawiony podczas poprzedniej sesji, nie został przez Radę Gminy 
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podjęty. W związku z tym wnioskodawcy zmian w planie wystąpili ponownie                      

z pismami prosząc o przychylność Rady Gminy. Działki położone są w Promniku na 

terenie tzw. Kamieńca za CPN-em w kierunku Rudy Strawczyńskiej przy wyjeździe                   

z drogi do Korczyna. Właściciele planują na tym terenie rozpocząć działalność 

polegającą na prowadzeniu stacji demontażu pojazdów, konserwacji i naprawie 

pojazdów.  

 

Pan Grzegorz Stępień – Wiceprzewodniczący Rady Gminy - Panie Przewodniczący, 

Wysoka Rado temat jest znany, miesiąc temu omawialiśmy go na sesji. Ta uchwała 

nie przeszła. 

Chciałbym się odnieść do tego podpunktu. Sprawa wygląda tak – bardzo chętnie                      

i szybko omawiamy pewne sprawy, jeśli nie dotyczą swojego sołectwa, a jeśli dotyczy 

swojego sołectwa, to wtedy jest wiele pytań, jeśli chodzi o inne sołectwo, decyzje są 

bardzo szybkie. Na ostatniej Komisji w poniedziałek jedna z Pań Radnych 

powiedziała, że jest to daleko od centrum wsi i nie widzi przeszkód, ponadto                      

w podaniu jest napisane, że będzie zatrudnionych 6 osób z terenu gminy, to będzie 

bardzo dobrze. 

Tu chciałbym nawiązać Panie Przewodniczący do punktu: „Stanowisko Rady Gminy                 

w sprawie ilości placówek przedszkolnych i ich lokalizacji”. Była propozycja, aby 

zlokalizować przedszkole na terenie gminy i wskazać miejsce - Pani Radna 

powiedziała, że tak, tylko i wyłącznie w miejscowości Strawczyn. Osobiście 

zaproponowałem sołectwo Promnik, są dwie piękne działki w Promniku położone                  

w odległości ok. 200 m od drogi wojewódzkiej w pobliżu szkoły i przedszkola, jest 

budowany Ośrodek Sportowo – Rekreacyjny, jest staw, są alejki, jest to piękne 

centrum wsi. Na moją propozycję Pani Radna odpowiedziała, że absolutnie nie, lepsze 

miejsce będzie za Urzędem obok chlewni, ale na pewno nie w Promniku.  

Zapytałem dlaczego? Dlatego nie w Promniku, ponieważ są szczury i gryzonie. Teraz 

mam pytanie, czy takie zdanie ma tylko jedna osoba z naszego grona, czy większość 

może tak uważa? Jeśli tak będziemy podchodzić, takie będą zdania, takie będą słowa, 

które nie przystają nawet Pani Radnej, to utwórzmy taką strefę na terenie sołectwa 

Promnik, że będzie schronisko dla zwierząt, wysypisko śmieci i składowisko 
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samochodów, a Strawczyn i Strawczynek zróbmy centrum i tam będziemy budować. 

Naprawdę poczułem się troszeczkę urażony, bo nie ma żadnych przesłanek, żeby 

ktokolwiek powiedział, że tam są jakieś niebezpieczne szczury, które atakują ludzi. 

Mam przygotowane informacje przez pracownika Urzędu i tak w 2009 r. poprosiły 

Urząd Gminy o wydanie decyzji na budowę 22 rodziny, w 2010 r. było tych rodzin 10, 

w 2011 r. 6. To znaczy, że ludzie z zewnątrz przychodzą, budują domy, sprowadzają 

swoje rodziny i nie boją się niczego. A tu człowiek, który żyje ileś lat na terenie gminy 

ma pewne obawy. Nie wiem, czy to są obawy uzasadnione, ale jeśli się mówi, że są 

szczury i gryzonie, że to jest sołectwo niebezpieczne, to wycofajmy się z inwestycji             

w Promniku, bo nie ma sensu. 

Wracając do omawianego punktu – jeśli wysypisko śmieci jest z jednej strony od 

Kielc i jest to zagrożenie, to teraz będziemy mieć składowisko z drugiej strony. Jeśli 

pojawi się coś takiego, to też na pewno będą szczury i gryzonie. Za parę lat ktoś                    

z Kolegów i Koleżanek wstanie i powie, że tam nie możemy nic zrobić, bo występują 

gryzonie i okaże się, że nie ma miejsca na taką inwestycję. Pomyślmy o jakimś innym 

składowisku.  

Przypominam, że z tytułu wysypiska śmieci w Promniku wpływają pieniądze do 

budżetu gminy, w 2010 r. wpłynęło 2 553 924 zł, w 2011 r. wpłynęło 2 085 945 zł, te 

pieniążki jakoś nikomu nie przeszkadzają, nie śmierdzą i nikt nie mówi, że jednak 

jakby nie było, to są pieniądze z tych gryzoni i szczurów.  

Wszyscy Radni i Sołtysi, każdy chce do swojego sołectwa przyciągnąć nowych 

mieszkańców, ale jeśli ktoś proponuje jakąś inwestycję i w ten sposób się mówi, że 

absolutnie nie w Promniku, bo tam są szczury i gryzonie, a przedszkole w Strawczynie 

koło chlewni, bo tu są nawet smrody naturalne i tu dzieci mogą się bawić, no to jest mi 

bardzo przykro.       

  

Pani Anna Dziewanowska – Radna – mam zapytanie do Pana Radnego Stępnia – 

rozumiem, że Pan proponuje, żeby nie zgodzić się na zezwolenie na działalność 

gospodarczą na tej działce? 
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Pan Grzegorz Stępień – Wiceprzewodniczący Rady Gminy – na ostatniej sesji był ten 

punkt, byłem przeciwny, jeśli słyszę takie słowa na Komisji, to tym bardziej jestem 

utwierdzony w tym, żeby jednak tej uchwały nie podejmować. Jeśli z jednej strony jest 

wysypisko, na którego powstanie nie miałem wpływu, bo byłem za młody i już teraz 

słyszy się takie głosy, jest, jak jest i szczury robią złą sławę dla Promnika i z drugiej 

strony powstanie takie składowisko, też będą szczury i też będziemy mieć problem               

z drugiej strony też się nie da.     

 

Pan Bogdan Jas – zainteresowany zmianami w m.p.z.p. poinformował - z synem chcę 

otworzyć stację demontażu samochodów wycofanych z ruchu. Jeżeli chodzi                         

o działalność takiego przedsiębiorstwa, to jest ona obłożona specjalnymi przepisami, 

przede wszystkim ochrona środowiska tu ma dużo do powiedzenia, to wszystko musi 

być robione w sterylnych warunkach. Teraz to nie jest tak, że otwiera się zakład gdzieś 

w stodole. Do tego muszą być odpowiednie urządzenia, odpowiednie maszyny, 

odpowiednio przeszkoleni ludzie. To jest sprawa wymagająca pod względem 

technicznym. W Piekoszowie na terenie wsi jest taka stacja i to jakoś nikomu nie 

przeszkadza, nikt nie mówi o szczurach. Przepisy ekologiczne określają nawet ile ma 

być terenów zielonych, jak ma być wszystko odprowadzone. Syn przeszedł w tym 

kierunku odpowiednie przeszkolenie, ma certyfikat i jesteśmy przygotowani do takiej 

działalności.   

 

Pani Halina Gad – Radna zwróciła się z zapytaniem – skąd Pan będzie zatrudniał 

pracowników?  

 

Pan Bogdan Jas – zainteresowany zmianami w m.p.z.p. odpowiedział, że z terenu 

naszej gminy. 

 

Pan Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały: 

- za –8, 

- przeciw – 1, 

- wstrzymało się – 3. 
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Głosowało 12 Radnych. Uchwałę Nr X/68/2011 podjęto większością głosów „za”, 

przy 1 „przeciw” i 3 „wstrzymujących się”. 

 

Ad. 7. e) 

 Projekt uchwały w sprawie trybu powoływania członków oraz organizacji                  

i trybu działania Gminnej Rady Działalności Pożytku Publicznego, terminów                         

i sposobu zgłaszania kandydatur na członków Gminnej Rady Działalności Pożytku 

Publicznego. 

 

Pan Przewodniczący obrad poinformował, że do projektu uchwały zostały zgłoszone 

autopoprawki:  

1)  § 4 otrzyma brzmienie: „Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy 

Strawczyn.”, zamiast: „Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Strawczyna”, 

2) w § 2 dodaje się ust. 6 o treści: „Kadencja Gminnej Rady Działalności Pożytku 

Publicznego trwa 2 lata.”    

 

Projekt uchwały z w/w autopoprawkami został przegłosowany: 

- za – 12, 

- głosów „przeciw” i „wstrzymujących się” nie było. 

Głosowało 12 Radnych. Podjęto jednogłośnie uchwałę Nr X/69/2011                                    

z autopoprawkami. 

 

Ad. 7. f) 

 Projekt uchwały w sprawie trybu i szczegółowych kryteriów oceny wniosków    

o realizacje zadań publicznych w ramach inicjatywy lokalnej. 

 

Projekt uchwały został przegłosowany: 

- za – 12, 

- głosów „przeciw” i „wstrzymujących się” nie było. 

Głosowało 12 Radnych. Uchwałę Nr X/70/2011 podjęto jednogłośnie. 
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Ad. 7. g) 

 Projekt uchwały w sprawie nawiązania współpracy ze społecznością lokalną 

Grasellenbach w Niemczech. 

 

Pani Elżbieta Chłodnicka – Sekretarz Gminy poinformowała, że gmina Grasellenbach 

w Niemczech jest to gmina, z którą nawiązana jest już współpraca. Rodzina z tej 

Gminy systematycznie przekazuje środki pieniężne dla stowarzyszenia „Pomocna 

Dłoń”. Za te pieniądze stowarzyszenie m.in. zakupiło i przekazało laptopy dla dzieci                       

z rodzin najuboższych i z dobrymi wynikami w nauce. W celu dopełnienia 

formalności potrzebna jest uchwała podjęta przez Radę Gminy, a później zostanie 

podpisana umowa o współpracy lokalnej. 

 

Pan Halina Gad – Radna – marzyłabym, aby w ramach tej współpracy przekazali dla 

SZOZ-u stary samochód na chodzie, aby nadawał się do użytku zamiast naszej starej 

karetki. Nie koniecznie musi być nowy, ale taki 5 – 6 letni. Nasza karetka ma już 12 

lat i mechanik powiedział, żeby już nim nie jeździć, bo może się zapaść, tak jest 

skorodowany.  

 

Pan Przewodniczący obrad poinformował, że do podpisania umowy upoważniony jest 

Pan Wójt. Być może i taka pomoc będzie. 

Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały: 

- za – 12, 

- głosów „przeciw” i „wstrzymujących się” nie było. 

Głosowało 12 Radnych. Uchwałę Nr X/71/2011 podjęto jednogłośnie. 

 

Ad. 7. h) 

 Projekt uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji zadania pn. „Budowa 

chodnika i remont nawierzchni drogi gminnej Strawczynek - Trupień”. 

 

Pani Zdzisława Adamczyk – Kierownik Referatu Infrastruktury Technicznej 

poinformowała – mamy możliwość pozyskania środków pieniężnych w ramach 
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„Narodowego programu przebudowy dróg lokalnych - Etap II Bezpieczeństwo - 

Dostępność - Rozwój". Urząd Gminy wystąpi z wnioskiem w terminie do dnia                    

5 października 2011 r. do Świętokrzyskiego Urzędu Wojewódzkiego Departamentu 

Zarządzania Funduszami Europejskimi o dofinansowanie budowy drogi Strawczynek - 

Trupień”. Możemy otrzymać dofinansowanie do 30 %, a nie więcej niż 1 mln zł. 

Jesteśmy w stanie wykonać odcinek drogi do rzeki włączając dofinansowanie. 

Program prac przewiduje: położenie nowej masy asfaltowej, budowę chodnika od 

strony prawej o szerokości 1,5 m przy Centrum Sportowo – Rekreacyjnym (krytej 

pływalni), dwa przejścia dla pieszych, kanalizację deszczową, progi zwalniające. 

Przedłożona uchwała intencyjna jest potrzebna jako załącznik do wniosku.         

 

Pan Grzegorz Stępień – Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Panie Przewodniczący, 

Wysoka Rado, dopiero wysłuchaliśmy Pani Skarbnik, która powiedziała, jaka jest 

sytuacja w budżecie gminy. Wiem, że ta droga jest potrzebna, trzeba ją zrobić, jest to 

odcinek niebezpieczny, ruch jest duży, ale czy nie ma innej drogi niebezpiecznej na 

terenie naszej gminy. Są też inne drogi niebezpieczne. Od otwarcia Ośrodka, czy na 

Strawczynadzie 21 sierpnia br. sam byłem świadkiem, że rzeczywiście ruch był i było 

niebezpiecznie. Czy przez pozostałe dni jest takie niebezpieczeństwo, że trzeba tą 

drogę robić? Są to duże pieniądze, a za te pieniądze można by było zrobić w innym 

sołectwie, gdzie rzeczywiście jest bardziej niebezpiecznie. Ja nie mówię, że to nie jest    

niebezpieczna droga i można ją zostawić, nie zajmować się nią. Na razie tylko 

pieniążki wkładamy w Ośrodek, Ośrodek i w końcu okaże się, że zostanie nam tylko 

Ośrodek. A pozostałe sołectwa … 

 

Pan Tadeusz Kukulski – Radny zwrócił się do Radnego Stępnia – nie mieszkasz przy 

tej drodze i nie widzisz co się dzieje przez całe lato. Cała północna strona gminy                     

i spoza jedzie na basen. Tam jest tak niebezpiecznie, że nie ma się jak ruszyć. Trzeba 

pamiętać, że tamtędy dzieci do szkoły chodzą, są też bardzo niebezpieczne zakręty. 

Gdy nie było Ośrodka i zalewu było tak, jak było, ale teraz jest bardzo duży ruch. Gdy 

dojdzie do kolizji, czy wypadku dopiero wtedy …  
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Pani Zdzisława Adamczyk – Kierownik Referatu Infrastruktury Technicznej dodała – 

są pewne kryteria, które muszą być spełnione. To zadanie zostało przemyślane. 

Wszystkie gminy będą zgłaszały zadania do realizacji, będzie ranking i komisja 

przeanalizuje wszystkie wnioski i oceni według ilości uzyskanych punktów. 

Przedsięwzięcie musi uzyskać odpowiednią ilość punktów, spełniać poszczególne 

kryteria: 

1) do 10 punktów otrzymuje się za wpływ realizacji zadania na poprawę 

bezpieczeństwa ruchu drogowego,  

2) znaczenie zdania dla rozwoju spójnej, funkcjonalnej, efektywnej sieci dróg 

publicznych na obszarze województwa poprzez poprawę połączenia dróg 

lokalnych z drogami publicznymi wyższej kategorii, podniesienie parametrów 

użytkowych dróg oraz zwiększenie płynności ruchu - od 0 do 7 punktów, 

3) współpraca jednostek oraz innych podmiotów przy realizacji zadania - od 0 do 

5 punktów (uwzględnienie w szczególności wielkości udziału parametrów              

w jej układzie własnym), 

4) znaczenie zadania dla odbudowy i przywrócenie funkcji komunikacyjnej dróg 

uszkodzonych lub zniszczonych w wyniku klęsk żywiołowych - od 0 do 5 

punktów, 

5) znaczenie zadania dla rozwoju obszarów wiejskich - od 0 do 5 punktów, 

6) wpływ realizacji zadania na poprawę dostępności komunikacyjnej lokalnych 

ośrodków gospodarczych, a także przedsiębiorstw i zakładów pracy o istotnym 

znaczeniu dla społeczności lokalnej, sprzyjających podniesieniu atrakcyjności 

inwestycyjnej, konkurencyjności przy tworzeniu nowych miejsc pracy - od 0 

do 3 punktów, 

7) wpływ realizacji zadania na poprawę dostępności komunikacyjnej instytucji 

publicznych i innych instytucji świadczących usługi publiczne, ułatwienie 

dostępu obywateli do świadczących przez nie usług, podniesienie efektywności 

realizacji zadań publicznych m.in. w obszarze ochrony zdrowia, edukacji, 

administracji publicznej - od 0 do 3 punktów, 

8) wpływ realizacji zadania na poprawę połączeń drogowych istotnych dla 

sprawnej realizacji zadań państwowych o kluczowym znaczeniu dla 
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bezpieczeństwa obywateli w obszarze bezpieczeństwa i porządku publicznego, 

ochrony przeciwpożarowej i ratownictwa - od 0 do 2 punktów. 

Do realizacji wchodzą te zadania, które mają najwięcej punktów.  

 

Pani Anna Dziewanowska – Radna – Wysoka Rado każdy z nas Radnych może 

wymienić nie jedno, ale cały szereg inwestycji, które są pilne i poprawiają 

bezpieczeństwo mieszkańców i bezpieczeństwo ruchu drogowego itd. Polityką Pana 

Wójta jest to, że inwestuje tam, gdzie można pozyskać środki z zewnątrz. 

Wielokrotnie Pan Wójt podkreślał, że nawet najbardziej pilne inwestycje, które nie 

mają szansy otrzymania środków z zewnątrz są odkładane na później, na następną 

szansę. Jeżeli jest to inwestycja, która ma szansę dostać dofinansowanie… Jestem 

przekonana, że jeżeli nie będzie dofinansowania, to ten projekt upadnie, nie będzie 

realizowany. Natomiast ja osobiście skłaniam się ku temu, żeby taką właśnie politykę 

prowadzić, żeby inwestować tam, gdzie są możliwości uzyskania pieniędzy                           

z zewnątrz. Dlatego wydaje mi się, że jeżeli to przedsięwzięcie ma duże szanse                      

i wiem, że ktoś w Oblęgorku powie - dlaczego w Strawczynku, a nie w Oblęgorku, 

dlaczego w Strawczynku, a nie w Oblęgorze itd. Każdy z nas mógłby tak powiedzieć                

i znaleźć cały szereg miejsc, gdzie są rzeczy pilne i równie dobrze można by było tam 

te pieniądze przerzucić. Natomiast, jeżeli jest to przedsięwzięcie, które ma szansę 

uzyskania dofinansowania, to wydaje mi się, że należy go poprzeć.  

 

Pani Małgorzata Rządkowska – Radna – opinia przedmówczyni pokrywa się z naszą, 

aczkolwiek jest to kwota dosyć duża, bo 3 840 000 zł w chwili, kiedy dzisiaj 

podejmowaliśmy uchwałę w sprawie zaciągnięciu kredytu dla naszej gminy, gdzie 

wiemy, że zadłużenie staje się coraz większe. Teraz Rada ma podjąć taką uchwałę, 

gdzie mamy tylko 30 % ewentualnej pomocy z zewnątrz, to wydaje mi się, że 

powinniśmy się zastanowić, czy damy radę ponieść to wszystko, bo nie tylko 

Strawczyn i Strawczynek potrzebuje szeregu inwestycji takich podstawowych.                     

W Korczynie nie ma oświetlenia, nie ma dróg i też bezpieczeństwo mieszkańców jest 

bardzo ważne nie tylko w przypadku tej drogi. 
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Pani Zdzisława Adamczyk – Kierownik Referatu Infrastruktury Technicznej 

poinformowała – do złożenia wniosku potrzebny jest projekt – mamy projekt na 

budowę drogi, na wykonanie chodnika, pozwolenie na budowę, mamy przygotowane 

niezbędne dokumenty, które stracą ważność jeżeli nie wystąpimy z wnioskiem                                  

o dofinansowanie. 

 

Pan Przewodniczący obrad – mówimy o zadłużeniu gminy i o kredycie, zadłużenie na 

pewno jest wysokie, na poziomie ok. 20 mln zł. Ta inwestycja nie byłaby realizowana 

w tym roku, te 70 % musiałoby się znaleźć prawdopodobnie w budżecie przyszłego 

roku. Pierwsze wstępne prace zostały poczynione jest projekt, kosztorys, pozwolenia 

na budowę, wykupiony jest pas ziemi na chodnik, szkoda by było utracić możliwość 

pozyskania 30 % wartości zadania.  

 

Pan Bogdan Woźniak – Radny – uważam, że te 30 % to jest bardzo dużo. Gdyby się 

okazało, że nie mamy żadnego dofinansowania, a jesteśmy przygotowani do budowy 

chodnika i drogi, wtedy musielibyśmy 100 % kosztów ponieść. Musiałyby się te 

pieniądze znaleźć. Jeżeli nie mamy w budżecie, musielibyśmy tak samo zaciągnąć 

kredyt. Te 30 % to wcale nie jest tak mało. Przychylam się do tego wniosku, jeżeli jest 

wszystko przygotowane, trzeba pociągnąć budowę i chodnik zrobić jak najszybciej. 

Tam jest naprawdę niebezpiecznie, popieram Pana Kukulskiego – ma uzasadnioną 

rację. Proszę tylko jechać tą serpentynką i zobaczyć co się tam dzieje? Dzieci 

codziennie tamtędy chodzą i spotykają się z zagrożeniem życia. Ten chodnik jednak 

zrobi swoje, kierowca na chodnik nie wjedzie. Dlatego uważam, że propozycję trzeba 

poprzeć, działać w tym kierunku, bo nie mamy przygotowanego innego projektu. 

Radna z Kuźniaków też powiedziała, że nie ma chodnika, też nie ma drogi, tylko, że 

co jest najważniejsze? Jeżeli nie jesteśmy w pełni przygotowani, tego dofinansowania 

30 % nie dostaniemy, bo nam ten wniosek odrzucą. Więc działajmy w tym kierunku, 

w którym już jest coś zrobione i mamy możliwość pozyskania 30 %, bo to też nie jest 

mała kwota w porównaniu do 3 mln zł.          
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Pan Przewodniczący obrad potwierdził, że poruszanie się tą droga jest niebezpieczne,  

tym bardziej, że wkrótce zostanie otwarta działalność hotelu i ruch będzie większy. 

 

Pan Bogdan Woźniak – Radny – możemy podjąć działania, aby wykupić kawałek łąk 

bocznych, bo jeżeli tam ma być hotel otwarty, naprawdę ruch będzie niesamowity. 

Może gospodarze tych gruntów zgodziliby się je odsprzedać i wtedy automatycznie 

można będzie poszerzyć zakręt, zwiększyć widoczność przejazdu.   

 

Pan Przewodniczący obrad przypomniał - na posiedzeniach Komisji Pan Lesiak 

mówił, że droga będzie poszerzona do 5 m łącznie z łukami, będzie bezpieczniej. 

Tylko jedna osoba nie zgodziła się na sprzedaż gruntu. Można zobowiązać właściciela 

hotelu, aby pomógł finansowo przy wykupie gruntów. 

 

Pani Anna Dziewanowska – Radna – jeździ w tej chwili autobus miejski Kielce – 

Strawczyn przez Chełmce, Oblęgorek. Jedna z propozycji trasy była właśnie koło 

pływalni, chodziło o to, żeby był dojazd z Kielc i niestety nie została zaakceptowana 

przez przedsiębiorstwo transportowe właśnie ze względu na to, że ta droga jest za 

wąska. Gdyby była wyższej klasy, to może by rzeczywiście autobus miejski tamtędy 

jeździł. Jeżeli będzie przebudowana, to jest szansa, że będzie łatwiejszy dostęp do 

pływalni dla ludzi spoza naszej gminy.   

 

Pan Grzegorz Stępień – Wiceprzewodniczący Rady Gminy – nasze rozmowy 

przenoszą się horrendalnie. Debatujemy nad drogą – czy przeznaczyć środki, czy nie - 

okazuje się, że jeszcze jakby się dało, to byśmy dokupili jeszcze połowę gruntów na 

poszerzenie. Proszę Państwa 20 mln zł długu, my myślimy o drodze, o pieniądzach, 

których nie ma i jeszcze o poszerzeniu. Ktoś powiedział, że są projekty. Powiem 

szczerze, że w Promniku też jest zrobiony projekt na drogę asfaltową z chodnikami, 

pięć lat temu stracił ważność i  pieniędzy do dzisiaj nie ma.    

 

Pan Bogdan Woźniak – Radny – Radny Stępień mówi o drodze wojewódzkiej, nie 

mylmy tutaj pojęć. Co ma Gmina do Zarządu Dróg Wojewódzkich?  
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Pan Grzegorz Stępień – Wiceprzewodniczący Rady Gminy – jeżeli tak będziemy 

podchodzić, że to jest droga powiatowa, czy wojewódzka, to …  

 

Pan Tadeusz Czarnecki – Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Pani Dziewanowska 

wspomniała o autobusie. Dzisiaj rozmawialiśmy z przedstawicielami MPK. Na te 

wakacje przymierzają się do uruchomienia dojazdu autobusu z Kielc pod pływalnię, 

po to, żeby nas trochę odciążyć jeśli chodzi o koszty utrzymania pływalni. Wiemy, że 

dochody nie są wysokie. Jeżeli będzie większe zaangażowanie gości z zewnątrz, 

będzie bardziej wykorzystywana pływalnia, to trochę funduszy zostanie. W tej chwili 

nie przejedzie tamtędy żaden autobus, ani MPK, ani żaden inny przewoźnik nie zgodzi 

się na przejazd taką drogą. W tej chwili przyjeżdżają dzieci ze szkół na basen.  

 

Do projektu uchwały wniesiona jest autopoprawka – na końcu zdania w § 1 zostało 

dopisane: „(obecnie ul. Turystyczna) w kwocie 1 150 000 zł (słownie zł: jeden milion 

sto pięćdziesiąt tysięcy 00/100).” 

 

Pan Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały z autopoprawką: 

- za – 9, 

- przeciw – 0, 

- wstrzymało się -3. 

Głosowało 12 Radnych. Uchwałę Nr X/72/2011 z autopoprawką podjęto większością 

głosów „za”, przy  3 „wstrzymujących się”. 

 

Ad. 8. 

Stanowisko Rady Gminy w sprawie ilości placówek przedszkolnych i ich 

lokalizacji. 

 

Pismo Wójta Gminy znak: RRL.6724.23.2011 z dnia 01.08.2011 r. wraz z wynikami 

analizy ankiet przeprowadzonych na potrzeby budowy publicznego przedszkola                   

w załączeniu. 
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Pani Monika Sideł – Kierownik Referatu Oświaty, Spraw Obywatelskich                               

i Organizacyjnych poinformowała – na terenie naszej gminy jest ogromne 

zapotrzebowanie na miejsce w przedszkolu publicznym. Poprosiliśmy Sołtysów                   

o przeprowadzenie ankiet - zostały przeprowadzone ze 162 osobami. Większość 

ankietowanych wskazała jednak miejscowość Strawczyn jako miejsce wybudowania 

przedszkola. Jest to pierwsza kwestia – lokalizacja przedszkola. Najwięcej głosów 

oddano na Strawczyn, następnym miejscem jest Oblęgorek i mniej głosów oddano na 

następne miejscowości. Wiele ludzi uważa, że Strawczyn jest centralnym miejscem, 

gdzie można dojechać ze wszystkich stron gminy. Następną sprawą jest liczba 

oddziałów w przedszkolu. Myślę, że 2013 rok przedstawia pełny obraz, ile potrzeba 

miejsc w przedszkolu – 131 rodziców deklaruje, że chcieliby, aby ich dzieci w 2013 r.  

poszły do przedszkola. Na 131 dzieci i tak nie możemy zagwarantować 100 % miejsc 

w przedszkolach na terenie naszej gminy z uwagi na koszty. Nawet miasto stołeczne 

Warszawy nie stać na to, żeby każdemu chętnemu zapewnić miejsce w przedszkolu. 

Nawet na jednej z Komisji Pan Piotrowski powiedział, że powinniśmy wybudować 

przedszkole czterooddziałowe, czterooddziałowe jest to takie 100 osobowe 

przedszkole, myślę, że to byłoby dobre rozwiązanie. Sami wiemy, ile kosztuje nas 

utrzymanie placówek oświatowych na terenie naszej gminy, są to ogromne pieniądze. 

Przypominam, że na przedszkola publiczne i klasy zerowe nie dostajemy złotówki 

subwencji. Subwencja zaczyna się od klasy pierwszej szkoły podstawowej. 

Przedszkola i klasy zerowe są zadaniami własnymi gminy na co w 100 % musimy 

zapewnić pieniądze. Jeżeli wybudujemy publiczne przedszkole, to nie możemy się 

zamknąć w ramach 8 godzin, w tym zakresie mam sygnały od rodziców. Musimy dać 

rodzicom czas na dojazd, aby dowieźli dziecko do przedszkola, żeby zdążyli do pracy, 

jak również musimy dać czas, żeby pracę zakończyli i wrócili odebrać dziecko. Takie 

przedszkole powinno funkcjonować minimalnie od 9 do 10 godzin. 

Uważam, że utrzymanie jednej placówki jest dużo tańsze niż dwóch, trzech, czy 

czterech placówek. Wiemy doskonale, że utrzymanie Zespołu Placówek Oświatowych 

w Strawczynie jest ogromne, ale tam uczęszcza dużo dzieci. 

Są prognozy na rok 2016, że otrzymamy subwencję na dzieci czteroletnie. 

Prawdopodobnie w 2014 r. będzie subwencja na klasy zerowe – takie są obietnice. 
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Przedszkole musi być. Do Radnych skierowana została prośba o wskazanie miejsca na 

przedszkole i określenie liczebności oddziałów. 

Częściowa odpłatność rodziców za przedszkole jest minimalna. Gmina musi 

zagwarantować nieodpłatny pobyt dziecka w przedszkolu przez 5 godzin – tyle wynosi 

podstawa programowa, a za pobyt dziecka powyżej tych 5 godzin rodzic płaci 

symboliczną złotówkę za 1 godzinę. Opłaty w przedszkolach ustalone przez jednostki  

samorządu terytorialnego będą weryfikowane przez Wojewodę z nakazu Premiera.  

W przypadku naszego przedszkola nie są to duże pieniądze, za godzinę wpływa 25 zł     

z jednego oddziału, to nie jest dużo biorąc pod uwagę koszty utrzymania przedszkola. 

Na pewno w jakimś stopniu jest to pomoc, np. na zapłatę energii elektrycznej. 

    

Pani Anna Dziewanowska – Radna – Wysoka Rado rzeczywiście z ankiety wynika, że 

najwięcej osób opowiedziało się za lokalizacją przedszkola w Strawczynie, na drugim 

miejscu jest Oblęgorek. Istnieje przedszkole w Promniku i mnie się wydaje, że tą 

placówkę powinno się utrzymać skoro już istnieje. Natomiast ze względu na wygodę, 

na pewno byłoby dobrze, gdyby było tych placówek więcej. Nie twierdzę, że powinno 

się zrobić wszystko na raz, bo to jest na pewno niemożliwe. Natomiast wydaje mi się                

i na zebraniu w sołectwie Oblęgorek były głosy, żeby przedszkole było w każdej 

miejscowości, ponadto każdy by chciał, aby najlepiej było po sąsiedzku, gdzie się 

mieszka.  

Mamy w gminie trzy miejscowości, w których są gimnazja i wydawałoby się, że 

można by było te trzy miejscowości potraktować jako centra edukacyjne od „zera” do 

końca gimnazjum i optować za możliwością utworzenia trzech placówek: utrzymania 

placówki w Promniku, wybudowania placówki w Strawczynie i Oblęgorku. Również 

Koleżanka Rządkowska z Korczyna mówi, że też w Korczynie – akurat ta 

miejscowość była wskazana przez ankietowanych na trzecim miejscu, jako miejsce 

lokalizacji przedszkola. Słuszne byłoby przyjęcie założenia, oczywiście to może być 

jedno przedszkole, które będzie miało oddziały w miejscowościach, co by obniżyło 

koszty administracyjne, aprowizacyjne itd. Pan Wójt zapytałby ile placówek, ilu 

oddziałowe i w jakich miejscowościach?  
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Ja reprezentuję pogląd, że powinno się myśleć o trzech w pierwszym „rzucie”,                     

a docelowo czterech przedszkolach w wymienionych miejscowościach, tym bardziej, 

że Pani Monika powiedziała, że ludzie muszą mieć czas na dojechanie do przedszkola, 

zostawienie dziecka i dojechanie do pracy. Ludzie np. z Chełmiec, czy Bugaja muszą 

zrobić 5 km do Strawczyna, żeby odstawić dziecko i dopiero jechać do pracy. Lepiej 

opłaca im się wsadzić dziecko do samochodu i odwieźć do Kielc. Musimy jeszcze pod 

tym względem myśleć, jeżeli ktoś jedzie do pracy do Łopuszna (pewnie niewiele osób, 

ale też takie są) to nie będzie jechał z dzieckiem do Strawczyna, tylko sobie pojedzie 

do Łopuszna i tam zostawi dziecko. Wydaje mi się, że docelowo musimy myśleć tak 

rozwojowo, żeby te przedszkola były w kilku miejscach symetrycznie rozrzucone po 

całej gminie.    

 

Pan Przewodniczący obrad odczytał pismo Fundacji Rozwoju Oświaty, Wychowania     

i Sportu „FROWiS” w sprawie rozważenia możliwości współpracy w zakresie 

przejęcia od Gminy zadania własnego jakim jest prowadzenie przedszkola (pismo                 

z dnia 16.08.2011 r. - data wpływu 30.09.2011 r. w zał.). 

 

Pani Monika Sideł – Kierownik Referatu Oświaty, Spraw Obywatelskich                               

i Organizacyjnych wyjaśniła – Fundacja ma takie dane, że kończymy funkcjonowanie 

ośrodków przedszkolnych w lipcu 2012 r. Oczywiście jest to nieprawda, np.                         

w Korczynie kończymy projekt w końcu grudnia 2012 r. Musieli wziąć pod uwagę 

dane z Oblęgorka, bo w Oblęgorku kończy się przedszkole w tym terminie. Gdy 

skontaktowałam się z osobą z Fundacji poinformowała mnie, że nie ma możliwości 

połączenia mnie z Prezesem. Uzyskałam wstępne informacje, że są zainteresowani 

wyłącznie oddzielnymi placówkami, całymi budynkami, nie jednooddziałowymi 

przedszkolami prowadzonymi z funduszy unijnych. Ponadto chciałam skontaktować 

się z gminą i dowiedzieć się jak ta współpraca między daną gminą a Fundacją 

przebiega, zostawiłam numery telefonów do siebie do pracy i do domu. Do dnia 

dzisiejszego nikt z Fundacji się nie odezwał. Gdy telefonuję do Fundacji, pracownicy 

informują mnie, że Prezes jest na urlopie. Oszczędności Fundacji polegają na tym, że 
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nauczycieli zatrudniają nie z Karty Nauczyciela, a z Kodeksu Pracy. Koszty 

utrzymania przedszkoli i tak musi ponieść gmina.  

 

Pan Tadeusz Czarnecki – Wiceprzewodniczący Rady Gminy – nie byłbym aż tak 

wielkim optymistą, co do samej Fundacji. Podejrzewam, że jest to Fundacja, która 

patrzy na własne dochody. Fundacja, która jest w Rabce chce nas uszczęśliwi ć, 

podchodzę do tego sceptycznie.  

Ponieważ nasza dyskusja toczy się wokół sprawy umiejscowienia przedszkola – gdzie, 

czy jedno, czy dwa? Taki był zamysł, żeby Rada to określiła. Myślę, że powinniśmy 

przegłosować dzisiaj określenie formy, czy mamy mieć jedno przedszkole, czy mamy 

mieć dwa przedszkola, być może trzy i zależy gdzie? Rada musi ustalić stanowisko. 

Mam propozycję, żebyśmy uchwalając naszą uchwałę w ten sposób podeszli do 

sprawy. 

 

Pan Wiesław Piotrowski – Radny – Wysoka Rado, Pani Kierownik wspomniała moje 

zdanie na temat budowy przedszkola. Skąd taka propozycja, żeby to nie było za duże 

przedszkole? Mówiłem o przedszkolu czterooddziałowym, tj. dla ok. 100 dzieci,          

z tego powodu, że jeżeli wybudujemy duże przedszkole, to automatycznie zamkniemy 

sobie drogę do budowy przedszkola w innej miejscowości. Nie wierzę do końca                  

w deklaracje rodziców, że będzie to 140 dzieci. Co innego jest złożyć deklarację, a co 

innego później spełnić ją. Już wcześniej zostało powiedziane, że jeżeli obydwoje 

rodziców pracuje w mieście Kielce zawiezie to dziecko do Kielc. W dniu dzisiejszym 

w radiu usłyszałem informację, że w Kielcach w publicznych przedszkolach jest już 

40 miejsc wolnych, dlatego, że rodzice posłali pięcioletnie dzieci do zerówki,              

a sześcioletnie do pierwszej klasy, stąd powstały wolne miejsca. Będziemy głosować, 

gdzie wybudować przedszkole? Myślę, że pierwsze przedszkole - Strawczyn, 

natomiast o drugim nie przesądzajmy dziś, bo będzie to w miarę potrzeb. Dobrym 

rozwiązaniem będzie budowa nie jednego przedszkola, ale istnienie dwóch, 

maksymalnie trzech, w miarę możliwości i w miarę rozwoju gminy.  
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Oczywiście Panie Przewodniczący to nie będzie uchwała (wspomniał Pan o uchwale), 

ale stanowisko Rady, które będzie wiążące dla Wójta Gminy, żeby mógł podjąć 

działania.    

 

Pan Przewodniczący obrad – podzielam pogląd Pana Piotrowskiego, żeby w pierwszej 

kolejności wybudować średniej wielkości przedszkole w Strawczynie, a w następnej 

życie pokaże, gdzie drugie, trzecie, czy czwarte przedszkole powinno być.  

Zwrócił się z zapytaniem, gdzie jest działka na której miało by być?    

 

Pani Elżbieta Chłodnicka – Sekretarz Gminy – przeprowadzona była ankieta przez 

Panią Sołtys wśród mieszkańców Strawczyna, mieszkańcy wskazali boisko za  

Urzędem Gminy.  

 

Pan Przewodniczący obrad – ja też tak do końca nie wierzę w ankiety, samo życie 

pokaże, gdzie najwięcej domów się buduje, gdzie są działki budowlane i taka 

instytucja jak przedszkole powinna być zlokalizowana. Podzielam pogląd, żebyśmy               

w dniu dzisiejszym wyrazili stanowisko - w pierwszej kolejności trzeba wybudować 

średniej wielkości przedszkole w Strawczynie, natomiast w następnych latach                      

w innych miejscowościach tam, gdzie będzie największe zapotrzebowanie na takie 

przedszkole.   

 

Pan Wiesław Piotrowski – Radny – wcześniej Pani Radna mówiła, aby utrzymać 

przedszkole w Promniku – tak, ale miejmy świadomość - gdy wybudujemy 

przedszkole z prawdziwego zdarzenia, to Sanepid bardzo szybko zamknie przedszkole 

w Promniku. Ono nie spełnia na dzień dzisiejszy żadnych wymogów, jest dlatego, że 

nie ma innego przedszkola na terenie gminy Strawczyn. Chcąc utrzymać przedszkole 

w Promniku, to trzeba się liczyć albo z budową przedszkola, gdzie rzeczywiście 

działka jest w Promniku, bądź wygospodarowaniem pomieszczeń w szkole, bo na 

dzień dzisiejszy tam uczniów ubywa. Być może sytuacja pozwoli na urządzenie 

przedszkola w szkole. To przedszkole, które istnieje, ono jest tylko dlatego, że nie ma 

na terenie gminy Strawczyn innego przedszkola.  
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Pani Anna Dziewanowska – Radna – nie sugerowałabym, żeby zostało to przedszkole 

w Promniku, życie w przyszłości pokaże ile ma ich być, jeżeli jedno, to gdzie? 

 

Pani Halina Gad – Radna – póki co przedszkole w Promniku jest urągające, 

pomieszczenie jest ciasne, niskie dla dzieci, a ściany są tak chropawe, że w piwnicach 

w niejednym miejscu ściany są lepsze niż tam.      

 

Pan Przewodniczący obrad – na pewno Państwo w materiałach wyczytali, że będzie 

modernizowana szkoła w Korczynie w 2013 r., być może podczas tej modernizacji 

udałoby się wygospodarować takie pomieszczenie np. na filię przedszkola.  

Poddaję pod głosowanie następujące stanowisko Rady Gminy, żeby w pierwszej 

kolejności wybudować średniej wielkości przedszkole w Strawczynie, natomiast                    

w latach następnych tam, gdzie będzie największe zapotrzebowanie, tam gdzie 

powstanie najwięcej nowych domów, młodych rodzin, które oddadzą dzieci do 

przedszkoli.    

 

Pani Monika Sideł – Kierownik Referatu Oświaty, Spraw Obywatelskich                               

i Organizacyjnych zwróciła się z zapytaniem – co Radni mają myśli pod pojęciem 

średniej wielkości przedszkole? 

 

Pan Przewodniczący obrad – przedszkole czterooddziałowe na ok. 100 dzieci.  

 

Propozycję przedstawioną przez Pana Przewodniczącego obrad przegłosowano: 

- za -12, 

- głosów „przeciw” i „wstrzymujących się” nie było. 

Głosowało 12 Radnych. Propozycja została przyjęta jednogłośnie. 

 

Ad. 9. 

Stanowisko Rady Gminy w sprawie kolejności budowy sieci wodno – 

kanalizacyjnej na nowych terenach budowlanych na terenie gminy. 
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Pan Przewodniczący obrad poinformował, że sprawa była omawiana na posiedzeniach 

Komisji. Komisje zaproponowały przełożenie tej sprawy na następną sesję, ponieważ 

otrzymaliśmy mapki czarno – białe i te krótkie odcinki nie były widoczne, trzeba je 

nanieść kolorowym pisakiem. Radni poprosili o przełożenie podjęcia decyzji na 

następną sesję, po to, aby był czas na rozmowę z mieszkańcami, z sołtysami, gdzie te 

krótkie odcinki trzeba wybudować w pierwszej kolejności, a które później?  

 

Pan Wiesław Piotrowski – Radny – powodem przeniesienia tego punktu na kolejną 

sesję jeszcze było to, że niektórzy Radni nie byli dokładnie zorientowani o istniejącej 

sieci. Trudno rozmawiać o tym, gdzie trzeba sieć zrobić, jeżeli się nie wie, gdzie już 

jest wybudowana.  

 

Analiza w/w punktu została przeniesiona na następną sesję Rady Gminy. 

 

Pan Przewodniczący obrad poinformował, że następna sesja Rady Gminy odbędzie się 

po 20 października br. 

 

Ad. 10.  

Komunikaty i ogłoszenia. 

 

Pan Przewodniczący obrad poinformował, że w dniu dzisiejszym odbyła się rozmowa 

z przedstawicielami MPK na temat kursowania linii 203. 

 

Pan Tadeusz Czarnecki – Wiceprzewodniczący Rady Gminy udzielił wyjaśnień – 

spotkanie było wywołane z naszej strony i dotyczyło rozkładu jazdy. Wcześniejsze 

umowy między nami a MPK były takie, że spotkamy się po pewnych doświadczeniach 

w kursowaniu tego autobusu. Co do zmiany trasy, to jeden z przystanków będzie 

pominięty, autobus nie będzie wjeżdżał na pętlę w Kostomłotach. Nasze stanowisko 

było takie, żeby jak najbardziej skrócić czas dojazdu. W tej chwili ten autobus 

kursując ze Strawczyna przez Hucisko, Niedźwiedź, Oblęgór, Oblęgorek wjeżdża 

jeszcze do Laskowej, jedzie przez Kostomłoty I i II, tak że w sumie czas przejazdu 
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trwa ok. 54 min. i jest ponad 30 przystanków. Mieszkańcom również nie odpowiadały 

godziny odjazdu autobusu, to była największa bolączka kursu, że godziny były źle 

ustawione. W dniu dzisiejszym ustaliliśmy godziny, że będą już odpowiadać 

wnioskom zgłoszonym przez mieszkańców na zebraniach. Pierwszy kurs będzie 

znacznie wcześniejszy, będzie wyjeżdżał już o 540, tak, że w Kielcach będzie na 630, 

również młodzież szkolna dojedzie do Kielc na 730. Poprawiona jest też sytuacja po 

południu, będzie autobus po 13-tej dla młodzieży szkolnej, potem o 1535. Ta sytuacja 

się poprawi, z tym, że zmiany te wejdą za miesiąc, ponieważ MPK musi uzyskać 

zgodę Urzędu Miasta na zmianę rozkładu jazdy. Jeżeli nic się nie zmieni możliwa jest 

też zmiana trasy, od nowego roku kalendarzowego będą pominięte Kostomłoty, 

ponieważ tam będzie jeździł oddzielny autobus objazdowy, a nasz kurs będzie 

skrócony o jakieś 20 min. kurs ten jest też atrakcyjny cenowo, w porównaniu do cen 

busa bilety w MPK są znacznie tańsze. 

 

Pani Teresa Raczyńska – Radna – w poniedziałek odbyło się zebranie wiejskie                     

w Niedźwiedziu odnośnie różnych spraw. W ogłoszeniu podana była informacja, że 

tematem zabrania będzie też rozkład jazdy MZK. Na nasze zebranie przyszło też 

bardzo dużo mieszkańców z Huciska. W tej grupie ustaliliśmy rozkład jazdy, gdyby 

MPK dostosowało godziny odjazdu i przyjazdu do pasażerów, to by było motywujące 

dla mieszkańców. Tym bardziej, że jest duża różnica w cenie biletów. Za bilet 

miesięczny z Niedźwiedzia młodzież płaci 91 zł w busie, natomiast w MZK 51 zł. To 

jest duża różnica, prawie połowa ceny. Dla dorosłych pasażerów bilet w busie                  

z Niedźwiedzia kosztuje 160 zł, natomiast w MZK 120 zł. Rocznie wiadomo, że ta 

różnica utworzy dużą kwotę. Rozmawiałam z kierowcą i kierowca mówił, że chcą 

trochę zmienić zakończenie tej linii. Obecnie dojeżdżają na ul. Żytnią, ale chcieliby 

jeździć ul. Czarnowską, byłoby to bliżej i wtedy z ul. Czarnowskiej młodzież mogłaby 

się przemieszczać kolejnym autobusem w inną część miasta, bo to jest centrum. Na ul. 

Żytniej, to jest trochę na uboczu.  

Dlatego proponuję, aby się z Panem Przewodniczącym i kimś jeszcze spotkać,  

ponieważ mamy już swoje spostrzeżenia i uwagi. Mieszkańcy mówią, że chcieliby być 

o 600 w Kielcach i o 730, a później żeby młodzież miała czym wrócić. Pan Kierowca 
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przekazał mi też swoje spostrzeżenia, kiedy jest pusty ten autobus. To dlatego, że 

młodzież na obecną chwilę jeździ busem. Gdyby MZK dostosował godziny odjazdu na 

bardziej dogodne, to wszyscy przejdą na MZK, ze względu na cenę biletu.  

 

Pani Anna Dziewanowska – Radna – słyszałam, że co niektóre kursy mają być 

wydłużone do DEFRO.  

 

Pani Katarzyna Staszewska – Radna – dużo pracowników z DEFRO też by korzystało 

z MZK, dlatego pomyślałam – jeżeli autobus będzie jeździł do DEFRO, to można 

przedłużyć trasę do Kuźniaków. Jest zajazd, na którym mógłby wykręcić i byłoby to 

wygodne dla mieszkańców. 

 

Pan Tadeusz Czarnecki – Wiceprzewodniczący Rady Gminy – być może jest to 

możliwe, nie mogę mówić na ten temat. W tej sytuacji, gdy MPK dysponuje tylko 

jednym autobusem, to jest niemożliwe. W dniu dzisiejszym przedstawiciele MPK 

powiedzieli, że zakupią 20 autobusów i część taboru starszego będzie przesunięta na 

linie komercyjne. Będzie możliwość otwierania nowych linii, autobus będzie też 

przyjeżdżał do pływalni.  

Na dzień dzisiejszy przeanalizowaliśmy trasy i skrupulatnie przeliczyliśmy czas 

przejazdu. Dodany został kurs o 1330 z Kielc, tej zmiany nie przewidywali, ale 

przeforsowaliśmy, jest to bardzo ważny kurs dla młodzieży wracającej ze szkoły i dla 

ludzi wracających z zakupów. MPK zaproponowało kurs o 1535, a od godz. 1030 była 

zupełna przerwa, to jest bardzo duża przerwa. Trudno było to dopasować, ponieważ 

mają tzw. przerwy techniczne i muszą mieć czas na zatankowanie samochodu. 

Wnioskowaliśmy nawet o to, żeby odjeżdżał z dawnego dworca PKS. Na razie nie 

wyrazili na to zgody, dlatego, że płacą za korzystanie z tego dworca. Linia ta na razie 

jest deficytowa, jeżeli musieliby jeszcze opłacać za korzystanie z tego dworca, to 

straty byłyby jeszcze większe. Do końca tego roku nie będzie takiej możliwości. 

Znamy wnioski mieszkańców i proponowaliśmy, aby podjeżdżał na ul. Czarnowską, 

na razie nie wyrazili na to zgody.     
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Pan Przewodniczący obrad przypomniał, że wszyscy wiedzą, jak Kielce są 

„rozkopane”, przejazd ul. Czarnowską w tym momencie nie jest możliwy, być może 

od nowego roku sytuacja się zmieni. Ponadto udało się skrócić trasę, autobus nie 

będzie zajeżdżał do pętli w Kostomłotach w lesie i czas podróży będzie krótszy. 

Natomiast w przyszłym roku przedstawiciele MPK obiecali, że będzie jechał przez 

Laskową, ale to jest niewielki odcinek, następnie na krzyżówce na światłach skręci               

w prawo, ul. Łódzką pojedzie prosto do Kielc. Musimy jeszcze wziąć poprawkę na 

takie utrudnienia, jak „korki” i przerwy 10 – 15 min. Kursów będzie trochę mniej niż 

jest w tej chwili, ale będą utrzymane bez zmian kursy w soboty i niedziele.      

 

Pani Małgorzata Rządkowska – Radna – czy były podejmowane rozmowy                            

o przedłużeniu linii nr 26 z Łosienia do Korczyna? Miało nie być problemu, a tu się 

okazuje, że jest problem. 

 

Pan Przewodniczący obrad – nie było takich rozmów. Jeśli mogę coś sugerować, to 

napisanie pisma i podpisanie się mieszkańców. 

 

Pani Małgorzata Rządkowska – Radna – do kogo to pismo ma być skierowane? 

 

Pan Przewodniczący obrad – do MPK i do wiadomości do Wójta Gminy. 

 

Pani Małgorzata Rządkowska – Radna – kontaktowałam się z Panem Dyrektorem, ale 

nie jestem w stanie teraz powiedzieć nazwiska – powiedział, że nasze pisma nie 

wystarczą, musi być inicjatywa Urzędu Gminy i Rady Gminy. Pan Dyrektor 

powiedział, że są prowadzone rozmowy, ale nie na Korczyn i nie o linii nr 26.   

 

Pan Przewodniczący obrad – linia nr 26, jest to linia, do której samorząd dopłaca, 

natomiast linia 203 jest linią komercyjną. Przedstawiciele MPK sugerowali, żeby 

Gmina wyasygnowała pieniądze na przejazdy ulgowe dla osób starszych powyżej 70 

lat. Wtedy Gmina płaciłaby 50 % biletu i pozostałe 50 % osoba korzystająca                     

z przejazdu, można też zrobić bezpłatne przejazdy dla tych ludzi.      
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Pan Przewodniczący obrad odczytał wezwanie skierowane do Rady Gminy 

przez P4 Sp. z o.o. do usunięcia naruszenia prawa (pismo z dnia 16.09.2011 r. w zał.). 

Spółka twierdzi, że nie ma gdzie ustawić masztu, dlatego że odległość masztu od 

najbliższych zabudowań powinna wynosić ponad 200 m. Twierdzę, że takie miejsca 

można w Promniku znaleźć, nawet na wysypisku śmieci ta odległość jest większa niż 

200 m. Odpowiedź na pismo zostanie udzielona. 

 

Pan Przewodniczący obrad odczytał pismo Kierownika samodzielnego 

Samorządowego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Strawczynie skierowane do Wójta 

Gminy i Rady Gminy z prośbą o pomoc w spłacie zadłużenia w wysokości 80 000 zł 

dla wykonawcy rozbudowy Ośrodka Zdrowia - KOMPLEXBUD oraz 85 324 zł dla 

MASDUD i Zakładu Usług Budowlanych - wykonawców odwodnienia i wyłożenia 

kostką placu wokół Ośrodka Zdrowia. Łączna kwota zadłużenia wynosi 165 324 zł. 

Przypomniał, że jest to problem znany od wielu miesięcy i trzeba go rozwiązać. 

(Pismo z dnia 26.09.2011 r. w załączeniu). 

 

Pan Wiesław Piotrowski – Radny i Przewodniczący Rady Społecznej samodzielnego 

Samorządowego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Strawczynie poinformował –                           

w poniedziałek (26.09.2011 r.) odbyło się posiedzenie Rady Społecznej SZOZ. 

Oczywiście Rada Społeczna SZOZ popiera wniosek Kierownika SZOZ, bo 

rzeczywiście sytuacja nie jest dramatyczna, ale trudna, jeżeli chodzi o funkcjonowanie 

służby zdrowia. Te wydatki były dość duże, myślę, że za duże, jak na możliwości 

Zakładu. Pan Doktor zwrócił się do Rady z prośbą o poparcie. Byłem świeżo po 

obradach Komisji Samorządowej, gdzie dowiedziałem się o sytuacji finansowej 

gminy. Na posiedzeniu Rady Społecznej poinformowałem, jak wygląda sytuacja 

finansowa budżetu gminy.      

Decyzja będzie należała do Rady Gminy i do Wójta Gminy, Rada Społeczna poparła 

wniosek, ponieważ uznała za stosowne poparcie tej sprawy. Tylko teraz skąd wziąć 

pieniądze? Różne były wątpliwości co do pewnych zakupów, czy niektóre rzeczy już 

muszą być teraz zakupione, co do funkcjonowania samochodu, czy rzeczywiście 

samochód jest niezbędny? Próbowaliśmy szukać oszczędności, czy sposobu 
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funkcjonowania Zakładu, żeby go nie zadłużać bardziej, bądź nie obciążać budżetu 

gminy. Gdy będziemy podejmować decyzję, poprosimy Pana Kierownika, żeby nam 

wyjaśnił pewne sprawy.     

 

Pan Przewodniczący obrad – znamy historię rozbudowy Ośrodka Zdrowia                          

w Strawczynie. Mamy pretensje do Kierownika, że nie mając pieniędzy wybudował 

parking. To wszystko wygląda ładnie, ale Zakład nie miał na to żadnych zapewnień ze 

strony Wójta, że te pieniądze się znajdą.  

Proponuję, aby tym tematem zająć się przy budowaniu budżetu na rok 2012, ponieważ 

w tym budżecie niestety chyba żadna pomoc już się nie zmieści, chyba, że będą 

oszczędności pod koniec roku, albo jakaś inwestycja nie zostanie zapłacona, wtedy 

można dokonać zmian w budżecie i przyznać pomoc. Widzę potrzebę zapłacenia tych 

długów, może nie w 100 %, ale łącznie z kredytem jest to kwota 465 324 zł, takie jest 

zadłużenie SZOZ-u.  

 

Pan Wiesław Piotrowski – Radny i Przewodniczący Rady Społecznej samodzielnego 

Samorządowego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Strawczynie – kredyt spłacają 

sukcesywnie i nie ma problemu ze spłatą kredytu. Problemem jest zapłacenie 

zaległych faktur. Zaciągnięcie kredytu było przemyślanym rozwiązaniem, natomiast 

nieprzemyślana była budowa parkingu, o czym wcześniej Pan Przewodniczący 

powiedział. Każdy powinien być świadomy, że nie od razu wszystko może być 

zrobione. W gminie na dzień dzisiejszy jest wiele potrzeb, których nie możemy na 

dzień dzisiejszy zrealizować.  

 

Pani Anna Dziewanowska – Radna – odnośnie sprawy Ośrodka Zdrowia, podczas 

posiedzeń Komisji były sugestie, żeby włączyć w to mieszkańców gminy i zrobić np. 

bal charytatywny. Są setki sposobów zbierania pieniędzy, które mogą być przyjemne             

i pożyteczne, w związku z tym potrzeba trochę inicjatywy. Wczoraj na posiedzeniu 

połączonych Komisji Budżetowej i Rewizyjnej byliśmy skłonni włączyć się osobowo 

w określenie i zorganizowanie sposobu pozyskania pieniędzy. Nie mówię, że jeden bal 

załatwi sprawę całego zadłużenia, ale spróbujmy udźwignąć ten problem. Niestety ze 
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strony pracowników Ośrodka Zdrowia propozycja ta nie spotkała się z poparciem. 

Rzucam hasło, żeby pomyśleć o szukaniu pieniędzy w inny sposób. 

 

Pan Grzegorz Stępień – Wiceprzewodniczący Rady Gminy – mam lepszy pomysł, na 

sali obecny jest Przewodniczący Sejmiku. Może by pomógł? 

 

Ad. 11. 

Odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 

 

Pani Elżbieta Chłodnicka – Sekretarz Gminy – Pani Anna Dziewanowska – Radna 

zgłosiła, że dwie rodziny skarżyły się na brak możliwości podłączenia się do 

kanalizacji - te dwie posesje są ujęte w krótkich odcinkach i będą robione.  

Natomiast odnośnie dwóch pozostałych zapytań nie chcę udzielać odpowiedzi, 

dlatego, że to są wnioski z zebrań wiejskich. W tej chwili wpływają do Urzędu, 

ilościowo jest ich bardzo dużo, z niektórych sołectw na dwie strony, trzeba zrobić 

dogłębną analizę i ustalić, co będzie robione po kolei. W związku z tym nie mogę 

odpowiedzieć, że rów będzie udrożniony, czy brzegi asfaltu naprawione. Na pewno do 

Radnych trafią informacje, co będzie robione.  

Pani Rządkowska - Radna pytała o przyznanie nagrody dla Pani Dyrektor – Wójt 

Gminy wykonuje uprawnienia zwierzchnika służbowego w stosunku do kierowników 

jednostek organizacyjnych, w tym do dyrektorów szkół i to jest wyłącznie 

kompetencja Wójta i nie mogę udzielić odpowiedzi na to pytanie.  

Wniosek był złożony 15 września br., Wójt Gminy ma jeszcze czas na załatwienie 

wniosku pozytywnie lub negatywnie, jest to wyłączna kompetencja Wójta.   

 

Pan Marek Gos – Przewodniczący Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego 

przypomniał, że w najbliższych wyborach kandyduje na posła do Sejmu RP i poprosił 

o poparcie. 

 

Ad. 12. 

Zakończenie sesji.  
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W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący obrad zamknął X 

sesję, która rozpoczęła się, o godz. 1230, a zakończyła o godz. 1455. 

 

 

Protokołowała:    Sekretarz obrad:    Przewodniczący obrad: 

 

Małgorzata Woźniak   Paweł Wolder    inż. Stanisław Zdyb  


